
Vážení chovatelé OS Podoubraví, 

včera večer jsem se vrátil z dovolené, ale hned na začátku krátké dovolené, v pondělí 17.7.2017 

večer, jsem sepsal toto vyjádření předsedy OS Podoubraví, protože současnou situaci v OS 

považuji již za neúnosnou. 

Kauza Tachov 15.7.2017 - jak to bylo. 

Vysvětlení ke změně závodu dne 15.5.2017. Od středy 12.5. jsme sledovali předpověď počasí s 

tím, že už ve středu byla předpověď na sobotní dopoledne nepříznivá. Volali mi členové výboru 

paní Lída Fikarová a Zdeněk Kolouch s tím, jak se to bude řešit, když výcvikář OS rezignoval. 

Spojili jsme se s Láďou Suchánkem (Tomáš Lébl byl na dovolené) s tím, že budeme situaci s 

vývojem počasí dále sledovat a že optimální řešení, přeložení závodu na neděli, je nereálné z 

důvodu sobotního ZZ Oostende a očekávaného příletu holubů. Předpověď přecházející fronty a 

vytrvalého deště na místě startu celé sobotní dopoledne (předpovědní modely chmi.cz, foreca.cz, 

windy.com) se nezměnila ani v pátek. Bylo tedy domluveno, že by se rozhodnutí, o tom kam auto 

pojede) nechalo na poslední chvíli (tzn. po nasazení holubů v Kolíně), ale předem se dohodlo, že 

jestli nedojde ke změně předpovědi nebo nebude jistá postupující fronta ze západu, dojde ke 

změně závodu na Tachov, kde se podle poslední předpovědi zdálo, že by se holubi stihli vypustit 

ještě před frontou. Navíc se nedalo předpovědět, co déšť udělá v horách na hranici, jestli se 

nevytvoří mlhy, které by také omezily možnosti startu v Ambergu. To, že řidič v Čáslavi řekl, že 

se letí Tachov nemělo být v té chvili ještě jisté, ale stalo se. To, že nebyli dostatečně informováni 

předsedové MS, byla skutečnost, že se čekalo na poslední možnou chvíli ke změně a samozřejmě 

i chybějicí výcvikář OS. Snaha o mé vyvětlení v Kutné Hoře byla zválcována řevem a skřípěním 

zubů, tak jsem se na to prostě vykašlal. Křik několika jedinců jsem si zažil i při stažení holubů z 

loňského posledního závodu z Ambergu, přitom došlo k záchraně mnoha holoubat a na to jsem 

hrdý. Poděkování, ale ani křik, jsem po tomto kroku ani neočekával, to druhé přišlo.. 

Závěrečné zhodnocení: Změna byla provedena ve snaze zajistit holubům bezproblémový dolet. Po 

sobotě uznávám, že šlo holuby vypustit v Ambergu, protože fronta, oproti všem předpovědním 

modelům, postupovala rychle. Co se ve výsledku stalo: Závod krátké tratě byl nahrazen závodem 

krátké tratě, ve stejné bodové hodnotě, troufnu si říct, při západním proudění větru a vysoké 

rychlosti holubů, i s podobným výsledkem, závod byl zkrácen o cca 60 km, finanční rozdíl za 

zkrácený závod bude vyrovnán. To, co se potom opět dělo, při pondělním otevírání hodin v Kutné 

Hoře, nechávám bez komentáře, ne bez odezvy, ale o tom později. Jestli jsme tímto rozhodnutím 

některým našim chovatelům způsobili nějakou újmu (nejen psychickou), tak se jim tímto hluboce 

omlouvám. 

Co se děje v MS Kutná Hora? 

Přiznám se, že sám tomu moc nerozumím. MS Kutná Hora má v OS Podoubraví, dle mého 

názoru výborné podmínky, výsledky (na bedně mistrovství OS jen zástupci KH), svozy holubů 

(vždy jen přes noc), atd. jen asi udělal chybu ve své nominaci na předsedu a člena výboru OS. 

Jak bylo napsáno na diskuzním fóru: "Výcvikář i předseda je z našeho M.S. To byla asi největší 

chyba." Protože po tomto článku se na mne obrátili kamarádi i kolegové holubáři s tím, co je to a 

spolek, když někoho nominují a po necelém roce do nich "kopou", copak neznali toho koho 

navrhovali? I když to nebyla jednoduchá otázka, odpověďel jsem jim.. 



Takže předpokládám, že současná nespokojenost je ve zmiňovaných nedostatečných kontrolách, 

revizích a řešení záhad kolem souřadnic a EKS systémů. Nakonec se skutečně odhalila chyba v 

souřadnicích jednoho chovatele, která byla způsobena měřícím přístrojem někdy v historii a 

která nic zásadního neovlivnila a která dlouhé roky, v jiném OS, nikomu nevadila. 

 

Slovo závěrem. 

 

Skutečnost, že jsem se ani o dovolené neubránil řešení, z mého pohledu, holubářských 

žabomyších válek, byla pro mne nemilá, na to je můj čas vzácný i o dovolené. V pondělí večer mi 

volal táta, značně rozladěn atmosférou v MS Kutná Hora (řešila se kauza Tachov) a požádal 

mne, ať složím funkci předsedy OS, s tím, že ani já a ani on tohle nemá opravdu zapotřebí a že je 

připraven ukončit aktivní holubaření. V ten okamžik jsem reagoval, že nejsem člověk, který by 

kvůli několika chovatelům (bez přídavného jména) vzdával boj, který k funcionářské práci prostě 

patří. Potom jsem se zamyslel, za koho vlastně bojuji a jestli energie a čas, investovaná do této 

činnosti, stojí vůbec za to. Já jsem v holubářském světě vždy bojoval za holuby a až na druhém 

místě byly zájmy chovatelů (asi chyba), tak jsem si v klidu sednul v counry hospůdce ve Vranově 

a uvědomil si jednu zásadní věc: Rodina je pro mne mnohem více než všichni holubáři světa. 

 

A tak jsem se v noci dne 17.7.2017 ve Vranově nad Dyjí, po zralé úvaze, rozhodnul, že vyhovím 

přání mého táty, kterého si moc vážím, mám ho rád, který mne k poštovním holubům v roce 

1980 přivedl a rozhodně si nepřeji, aby s holubařením skončil a na podzimní konferenci OS 

Podoubraví nabídnu funkci předsedy k dispozici! A přiznám se, že se mi, po tomto rozhodnutí, 

ulevilo, protože v poslední době přibývalo stresu a ubývalo radosti, kterou mi poštovní 

holubářství vždy přinášelo. 

Funkci předsedy OS jsem se snažil vykonávat zodpovědně, podle svého nejlepšího přesvědčení a 

žádného svého rozhodnutí v této pozici nelituji. Poznal jsem mnoho nových chovatelů a slušných 

funkcionářů, ale zároveň mi tato funkce i otevřela oči.. Beru to prostě jako dobrou a poučnou 

zkušenost. 

Pevně věřím, že mé rozhodnutí uvolní napjatou atmosféru v MS Kutná Hora, protože současná 

nálada je prostě neudůstojná našemu koníčku. Doufám zároveň, že se v klidu dokončí závodní 

sezóna 2017 a slibuji, že se nebudu nijak angažovat ve startech závodů. 

Své rozhodnutí dávám vědět předem, aby chovatelé měli čas a prostor vybrat nového a vhodného 

kandidáta. Doporučuji kandidáty, který to myslí s holubářstvím smrtelně vážně, protože, jestli 

někoho změna závodu na krátké trati rozpálí doběla, tak takoví chovatelé to myslí opravdu 

vážně. Já takový nejsem a ani nechci být, na světě považuji mnoho věcí a událostí důležitějších 

než jsou nějací holubi. 

 

Děkuji Vám za pochopení. 

Děkuji Vám za spolupráci. 

 

 

Bc. Miroslav Ptáček, předseda OS Podoubraví 

 

 

 

Ve Vranově nad Dyjí dne 27.7.2017. 
 


